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Protokół nr 22-07/2016 z  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG 

z dnia 23 sierpnia 2016 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00. 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg załączonej listy 
obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, Ŝe po ustaleniu porządku posiedzenia do 
zaopiniowania wpłynął projekt uchwały – druk 742. 

Po uwzględnieniu powyŜszych zmian porządek posiedzenia przedstawiał się 
następująco: 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 753. 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 754. 

3. Sprawy wniesione przez mieszkańców. 

4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia 
jednostki budŜetowej Gdańskiego Centrum Profilaktyki UzaleŜnień   
– druk 752. 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora 
Gdańskiego Centrum Świadczeń do załatwiania indywidualnych spraw  
z zakresu administracji publicznej, dotyczacych udzielania ulg w spłacie 
naleŜności z tytułu nienaleŜnie pobranego dodatku mieszkaniowego  
– druk 743. 

6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Miasta Gdańsk“ – druk 744. 

7. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych 
kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach 
inicjatywy lokalnej – druk 742. 

8. Ewaluacja realizacji programów zdrowotnych w 2016 r. 

9. Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych. 
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10. Informacja o wynikach anonimowej ankiety przeprowadzonej wśród 
rodziców i opiekunów dziewczynek w wieku 9-13 lat w zakresie szczepień 
przeciw wirusowi HPV w Gdańsku. 

11. Wnioski Komisji do budŜetu Miasta Gdańska na 2017 rok. 

12. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 753. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 753 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały w zakresie działania Komisji zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 22-7/89/23/2016 – załącznik nr 4 do protokołu.  
 

PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 754. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 754 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały w zakresie działania Komisji zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji  zapytał o to, który dokładnie 
budynek przy ul. Reja ma być przeznaczony na środowiskowy dom samopomocy. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
odpowiedziała, Ŝe jest to budynek miejski przekazany Miejskiemu Ośrodkowi 
Pomocy Rodzinie do bezpłatnego uŜytkowania. 
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Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 
poinformowała, Ŝe są to pawilony sklepowe.  
 
Nie było więcej pytań w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 22-7/90/24/2016 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 

PUNKT 3 
Sprawy wniesione przez mieszkańców. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego przedstawił 
panią Małgorzatę Marię Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie.   
 
Radna Beata Dunajewska - Przewodnicząca Komisji podziękowała panu 
dyrektorowi Grzegorzowi Szczuce oraz przywitała nową Dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Rodzinie Ŝycząc powodzenia. 
 
Nie było spraw wniesionych przez mieszkańców. Przystąpiono do obradowania 
kolejnego punktu w porządku posiedzenia. 
 

PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia 
jednostki budŜetowej Gdańskiego Centrum Profilaktyki UzaleŜnień  – druk 752. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 752 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 r.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 22-7/91/25/2016 – załącznik nr 6 do protokołu.  

 
PUNKT 5 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Gdańskiego 
Centrum Świadczeń do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej, dotyczacych udzielania ulg w spłacie naleŜności  
z tytułu nienaleŜnie pobranego dodatku mieszkaniowego – druk 743. 
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Oryginał projektu uchwały druk 743 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 r.  
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji  pogratulował nowego stanowiska pani 
dyrektor oraz utworzenia nowej jednostki, jakim jest Gdańskie Centrum 
Świadczeń. Rozumie, Ŝe wyjaśnienia dotyczące projektu uchwały związane są  
z tym, Ŝe ludzie zaniedbali pewnego obowiązku ze względu na pewną 
nieświadomość. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 
poinformowała, Ŝe ma to związek równieŜ z dochodem, poniewaŜ w ustawie  
o dodatkach mieszkaniowych określono precyzyjnie dochód na jedną osobę.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji  zapytał czy jest to umoŜliwianie 
nieponiesienia konsekwencji. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 
powiedziała, Ŝe w zaleŜności od sytuacji rodzinnej jest moŜliwość umorzenia 
odsetek w przypadku ich naliczenia lub umorzenia odsetek i rozłoŜenia odsetek na 
raty, albo częściowego umorzenia długu. 
 
Radna Beata Dunajewska - Przewodnicząca Komisji zapytała czy pod uwagę będą 
równieŜ brani mieszkańcy, którzy utracili tytuł prawny do mieszkania. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 
potwierdziła, Ŝe będą oni równieŜ brani pod uwagę jednocześnie wyjaśniając, iŜ 
nie posiadając tytułu prawnego do mieszkania moŜna otrzymywać dodatek.  
 
Nie było pytań w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 22-7/92/26/2016 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 

PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych  
na terenie Gminy Miasta Gdańsk“ – druk 744. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 744 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 r.  
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Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Beata Dunajewska - Przewodnicząca Komisji zapytała czy zmieniło się 
kryterium dochodowe. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 
poinformowała, Ŝe kryterium dochodowe się nie zmieniło. 
 
Nie było więcej pytań w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 22-7/93/27/2016 – załącznik nr 8 do protokołu.  
 

PUNKT 7 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych 
kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach 
inicjatywy lokalnej – druk 742. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 742 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 r.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji poprosił o wyjaśnienie pojęcia 
nieformalnej grupy mieszkańców. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
Ŝe nieformalną grupę mieszkańców stanowi 5 osób i jest to mniej niŜ w przypadku 
BudŜetu Obywatelskiego. Aby złoŜyć wniosek wystarczy kilku sąsiadów. 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji zapytał o zakres finansowania oraz o 
przewidywaną kwotę na pojedynczy projekt. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego powiedział, Ŝe 
na cały przyszły rok pilotaŜowo przeznaczonych jest 50 tys. zł, natomiast na jeden 
projekt przewiduje się około 5 tys. zł.   
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji zapytał o minimalną lub maksymalną 
kwotę dla pojedynczego projektu. 
 



6 
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego poinformował, 
Ŝe zaleŜy to od zdefiniowania potrzeby przez mieszkańców. Brak jest dolnej 
granicy, natomiast maksymalnie zakłada się, Ŝe ma to być kwota 5 tys. zł. 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji nawiązując do tematu mikrograntów 
zapytał o kwotę oraz o ilość osób mogących złoŜyć o to wniosek. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
Ŝe jest to kwota 500 zł i równieŜ 5 osób moŜe zawnioskować. 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji poprosił o podanie przykładów 
przeznaczania mikrograntów. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego udzielił 
odpowiedzi, Ŝe w przypadku mikrograntów pula środków przekazywana jest do 
organizacji pozarządowych, które to rozdzielają otrzymane środki. W przypadku 
mikrograntów wyróŜniamy fundusz senioralny, młodzieŜowy i kulturalny. 
Przykładowo z funduszu senioralnego finansowane są wycieczki dla seniorów,  
z funduszu młodzieŜowego m.in. organizacja weekendowych warsztatów dla grupy 
osób, natomiast w przypadku grantów kulturalnych – organizacja wernisaŜy, 
plenerów malarskich, wystaw. 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji wyraził obawę co do małej liczby osób 
wystarczającej do złoŜenia wniosku.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego wyjaśnił,  
Ŝe 5 osób jest grupą inicjatywną, natomiast grupa odbiorców musi być większa.  
5 osób wnioskujących o dofinansowanie inicjatywy lokalnej nie jest zbyt niską 
ilością osób, zwłaszcza na młodych osiedlach. Przez komisję przyznającą środki 
oceniana jest celowość realizacji zadania ze względu na potrzeby społeczności 
lokalnej, udział mieszkańców w realizacji zadania w tym wkład pienięŜny, praca 
społeczna na rzecz wnioskowanego zadania, świadczenia rzeczowe, procent 
zaangaŜowania środków z budŜetu miasta w realizacji zadania, sposób i koszt 
utrzymania efektów inicjatywy, trwałość rezultatów oraz spójność inicjatywy  
z wymogami strategii. Komisja składa się z przedstawicieli Prezydenta, 
przedstawicieli organizacji pozarządowych oraz Kolegium Przewodniczących 
Zarządów Dzielnic. 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji zapytał o tryb przyjmowania  
i rozpatrywania wniosków. 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego powiedział, Ŝe 
wnioski będą rozpatrywane na bieŜąco do wyczerpania środków.  
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji zapytał o sposób poinformowania 
mieszkańców o moŜliwości dofinansowania realizacji zadania publicznego w ramach 
inicjatywy lokalnej. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
Ŝe powyŜsza informacja będzie przekazana poprzez placówki oświatowe, poprzez 
kanały komunikacji tradycyjnej, forum przewodniczących zarządów dzielnic oraz 
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rady dzielnic, a od września poprzez Platformę Edukacyjną i tzw. narzędziownik, 
który będzie zbierał dla gdańszczan wszystkie narzędzia aktywności obywatelskiej.  
 
Nie było więcej pytań w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 22-7/94/28/2016 – załącznik nr 9 do protokołu.  
 

PUNKT 8 
Ewaluacja realizacji programów zdrowotnych w 2016 r. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
przedstawiła informację stanowiącą załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji zwrócił uwagę na to, Ŝe program 
profilaktyczny dotyczący zapobiegania chorobie próchnicowej u dzieci w wieku 1-3 
lat się nie sprawdza ze względu na wiek dzieci objętych programem, o czym 
rozmawiano na wcześniejszych posiedzeniach Komisji. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
Ŝe nie było moŜliwości wcześniejszego zamknięcia programu. Przeprowadzono 
działania mające na celu zachęcenie do wzięcia udziału w programie co dało 
pozytywne skutki, poniewaŜ poprawiły się statystyki. 
 
Radna śaneta Geryk – członek Komisji zaproponowała powrót do tematu, gdy 
będą znane dane po zakończeniu programu. 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji zaproponował, Ŝeby w umowach 
zastrzec moŜliwość wprowadzania modyfikacji programów, by po przeprowadzeniu 
ewaluacji móc wprowadzać zmiany. 
 
Radna śaneta Geryk – członek Komisji zapytała o to, kiedy będzie gotowa 
ewaluacja. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedziała, Ŝe program zapobiegania chorobie próchnicowej u dzieci w wieku 
1-3 lat jest programem wieloletnim. Co roku przedstawiane jest sprawozdanie  
z realizacji za poprzedzający rok, natomiast ewaluacja jest w trakcie 
przygotowywana.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała czy w przypadku 
objęcia programem starszych dzieci, będzie on włączony do Programu „6-10-14 dla 
Zdrowia”. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego powiedział, Ŝe 
nie podjęto jeszcze decyzji. We wrześniu ma zostać powołana Gdańska Rada  
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ds. Zdrowia, która będzie miała za zadanie m.in. analizowanie wyników ewaluacji  
oraz raportów. 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji zaproponował połączenie programu 
zdrowotnego przygotowującego cięŜarną i ojca dziecka do aktywnego porodu  
z programem zdrowotnym w zakresie wspierania i propagowania karmienia piersią 
wśród mieszkańców Miasta Gdańska. 
 
Pani Ewa Kamińska – Doradca Prezydenta Miasta Gdańska przychyliła się do 
propozycji radnego. 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji zgłosił swoją propozycję jako wniosek 
formalny. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska zwraca się  
z wnioskiem do Pana Prezydenta o połączenie programu zdrowotnego 
przygotowującego cięŜarną i ojca dziecka do aktywnego porodu z programem 
zdrowotnym w zakresie wspierania i propagowania karmienia piersią wśród 
mieszkańców Miasta Gdańska realizowanych w ramach Ramowego „Programu 
Promocji Zdrowia i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym dla Gminy 
Miasta Gdańsk na lata 2014-2016” z uwagi na zbliŜony charakter zakresu 
programów.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem wniosku.  
 
PowyŜszy wniosek przyjęto 5 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym 
się” - WNIOSEK NR 22-07/20/5/2016 (załącznik nr 10a do protokołu). 
 
Przystąpiono do kontynuacji dyskusji. 
 
Radna śaneta Geryk – członek Komisji poinformowała, Ŝe dotarły do niej sygnały 
od seniorów, którzy nie zakwalifikowali się do programu zdrowotnego - zaszczep się 
przeciwko grypie, a będziesz cieszył się jesienią Ŝycia i zapytała się o moŜliwość 
zwiększenia ilości szczepionek, a takŜe co kryje się pod pojęciem „szczególne 
wskazania medyczne”. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedziała, Ŝe osoba udająca się na szczepienie powinna skonsultować się  
z lekarzem oraz powinna być w stanie zdrowia umoŜliwiającym szczepienie. 
Głównym wskazaniem są powikłania pogrypowe. Brak jest środków na szczepionki 
dla wszystkich osób. Co roku na ten program przeznacza się 160-170 tys. zł.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał o procent chętnych osób, 
które otrzymały szczepionkę. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformowała o braku tego typu danych. Z reguły do końca listopada jest jeszcze 
moŜliwość skorzystania z zaszczepienia.   
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Pani Paulina Metelska – Koordynator Programu „6-10-14 dla Zdrowia” 
przedstawiła informację stanowiącą załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał się czy wszystkie dzieci zostały 
zdiagnozowane.  

 
Pani Paulina Metelska – Koordynator Programu „6-10-14 dla Zdrowia” 
potwierdziła, Ŝe kaŜde dziecko ma wykonywane badania laboratoryjne.  
W przypadku wykrycia nieprawidłowości zapewnia się dzieciom jednorazową wizytę 
u lekarza, natomiast rodzice otrzymują informację, Ŝe dalej muszą korzystać  
z trybu NFZ.  

 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji zwrócił uwagę, Ŝe nowe regulacje dają 
moŜliwość wykupienia przez gminę określonych świadczeń i zaproponował 
skorzystanie z tego typu opcji w celu kontynuacji leczenia. 
 
Pani Paulina Metelska – Koordynator Programu „6-10-14 dla Zdrowia” zapewniła, 
Ŝe pacjenci w większości zapisywani są do poradni w Uniwersyteckim Centrum 
Klinicznym kontynuują leczenie, a rodzice powaŜnie traktują wyniki badań 
laboratoryjnych. Pacjenci, którzy mają wyniki badań znacznie odchylone od normy 
przechodzą badania ponownie. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał się, Ŝe skoro czynności są 
bezpłatne to zainteresowanie jest mniejsze, a jednocześnie brakuje pieniędzy na 
badania dzieci z nadwagą, to moŜe spróbować przesunąć środki. 
 
Pani Paulina Metelska – Koordynator Programu „6-10-14 dla Zdrowia” wyjaśniła, 
Ŝe nie chodzi o małe zainteresowanie, tylko o to, Ŝe często darmowe świadczenia 
nie są dla rodziców dość istotne. Rocznie do dalszej opieki kwalifikuje się około 
400-500 dzieci, a potrzeba kwalifikacji wynosi 1000 dzieci z nadmiarem masy ciała. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał, czy w związku z powyŜszym 
potrzebne jest zwiększenie środków finansowych na program. 
 
Pani Paulina Metelska – Koordynator Programu „6-10-14 dla Zdrowia” 
potwierdziła argumentując, Ŝe jest to potrzebne aby podtrzymać efekty programu, 
poniewaŜ są na to dowody naukowe, Ŝe dziecko, które nie zostanie wyprowadzone 
z nadmiaru masy ciała, będzie zwiększać swoją masę ciała i będzie otyłym 
dorosłym. Dzieci nie muszą redukować masy ciała, tylko muszą przestać zbyt 
szybko przybierać i jest to znacznie łatwiejsze u dziecka, niŜ u osoby dorosłej.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poprosiła o przekazanie 
informacji dotyczących bieŜących ustaleń przy tworzeniu Programu „6-10-14 dla 
Zdrowia” na kolejne lata, aby radni mogli się z nimi zapoznać zanim zostanie 
ostatecznie przygotowany. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformowała, Ŝe nowy program zdrowotny musi być zgodny z Ustawą o zdrowiu 
publicznym, a takŜe moŜe się okazać, Ŝe Program „6-10-14 dla Zdrowia” będzie 
wymagał korekty ze względu na przyjecie Narodowego Programu Zdrowia. 
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Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji zapytał o etap przygotowywania 
połączenia programu alkoholowego z narkotykowym. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedziała, Ŝe pierwsze posiedzenie zespołu planowane jest na 13 września br. 
Uznano zasadność połączenia ze względu na kwestie finansowania oraz fakt, Ŝe 
często jednemu uzaleŜnieniu towarzyszy drugie.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu 
w porządku posiedzenia. 
 

PUNKT 9 
Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych. 

Pan Piotr Olech - Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego przedstawił 
informację stanowiącą załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał  dlaczego i w jakim momencie 
ma być zmniejszana pomoc instytucjonalna. 
 
Pan Piotr Olech - Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego powiedział 
m.in. Ŝe mówiąc o wsparciu instytucjonalnym nie myślał o instytucjach pomocy 
integracji społecznej, tylko mówił o instytucjach, które gwarantują bardzo często 
całodobową opiekę i wsparcie. W wielu sytuacjach identyfikuje się moŜliwości, Ŝe 
niekoniecznie naleŜałoby realizować wsparcie w całodobowej instytucji, na 
przykład domu pomocy społecznej, placówce wsparcia dla osób bezdomnych. Nie 
zawsze instytucjonalne wsparcie jest konieczne. Planuje się rozwój form 
środowiskowych, m.in. mieszkalnictwo wspomagane, co wymaga zbudowania 
odpowiedniego systemu.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zwrócił uwagę na to, aby wybrać 
optymalną metodę najlepszą dla społeczeństwa.  
 
Pan Piotr Olech - Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego poruszył 
kwestie kosztów. Funkcjonowanie instytucjonalne w szczególności instytucji 
całodobowej potrzebuje większych nakładów finansowych. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji poprosił o zdefiniowanie bezdomności 
ulicznej oraz bezdomności.  
 
Pan Piotr Olech - Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego udzielił 
odpowiedzi, Ŝe bezdomność uliczna jest to tzw. bezdechowość polegająca na 
funkcjonowaniu w przestrzeni publicznej bez zapewnionego dachu nad głową, 
natomiast bezdomność moŜna równieŜ określić jako bezschroniskowość, tzn. są 
osoby mające dach nad głową w postaci schroniska, noclegowni czy innej placówki. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał jak określa się sytuacje osób 
wynajmujących i nie posiadających własnego domu, które formalnie są osobami 
bezdomnymi. 
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Pan Piotr Olech - Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
Ŝe to nazywane problemem wykluczenia mieszkaniowego. Zaznaczył, Ŝe fakt 
funkcjonowania instytucji nie zwalnia Miasta od tego by maksymalizować starania 
ku utrzymaniu ludzi w środowisku jak najdłuŜej jest to moŜliwe. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu 
w porządku posiedzenia. 
 

PUNKT 10 
Informacja o wynikach anonimowej ankiety przeprowadzonej wśród rodziców  
i opiekunów dziewczynek w wieku 9-13 lat w zakresie szczepień przeciw 
wirusowi HPV w Gdańsku. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
przedstawiła informację stanowiącą załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji stwierdził, Ŝe z przeprowadzonej 
ankiety wynika, iŜ 50% rodziców chciałoby zaszczepić swoje dziecko przeciw 
wirusowi HPV. Znaczny odsetek rodziców ma obawy. Wyniki ankiety wskazują, Ŝe 
warto zmierzać w kierunku darmowych szczepionek, a szacowany poziom 
finansowania w pierwszych edycjach nie byłby aŜ tak wysoki. Zaapelował, aby dać 
gdańszczankom moŜliwość dobrowolnych szczepień przeciw wirusowi HPV 
jednocześnie proponując wystosowanie wniosku do prezydenta o znalezienie 
środków finansowych na  powyŜszy program profilaktyczny.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poinformowała, Ŝe będzie to 
jednym z wniosków Komisji do budŜetu Miasta na 2017 rok. 
 
Pani Małgorzata Maria Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie zwróciła uwagę na fakt, iŜ w ankiecie 10% rodziców zdecydowanie nie 
zaszczepiłoby swojego dziecka, natomiast rodzice mają zbyt małą wiedzę  
nt. szczepień przeciw HPV. Zaproponowała przeprowadzenie rzetelnej kampanii 
informacyjnej, po czym ponowne przeprowadzenie ankiety lub przeprowadzenie 
innego badania dotyczącego zapotrzebowania. 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji zgodził się z potrzebą przeprowadzenia 
kampanii informacyjnej, natomiast zapytał czy byłoby to zasadne skoro miasto nie 
planuje finansowania i przyjęcia do realizacji programu profilaktycznego.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji powiedziała, Ŝe przy kaŜdym 
etapie rozmów dotyczących szczepień mowa była o kampanii edukacyjnej. Odbyła 
się równieŜ debata, która była elementem informowania gdańszczan na temat 
argumentów za i przeciw szczepieniom przeciw wirusowi HPV. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji poruszył kwestię pytania dotyczącego 
wyboru przez rodzica pomiędzy 2-walentną i 4-walentną szczepionką przeciw HPV 
twierdząc, Ŝe ze względu na brak odpowiedniej wiedzy rodziców nie powinno ono 
być zawarte w ankiecie. Poparł propozycję radnego Piotra Czauderny co do 
przygotowania przez Komisję wniosku do Prezydenta Miasta Gdańska. Ponadto 
powiedział, Ŝe wniosek dotyczący deklaracji 50% przebadanych rodziców co do  
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zaszczepienia swojej córki przeciw wirusowi HPV, jeŜeli Miasto lub NFZ pokryje 
jego koszty, jest nie trafiony i jednocześnie nie oznacza tego, Ŝe pozostałe 50% 
rodziców nie wyraŜa chęci. 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji powiedział, Ŝe wiele osób moŜe być 
przeciwko finansowaniu przez Miasto tego typu programów. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji wyraził uznanie dla przeprowadzonej 
ankiety. Powiedział m.in. Ŝe ankieta przede wszystkim ujawnia niewiedzę rodziców 
na temat szczepień przeciw wirusowi HPV i naleŜy edukować w tym zakresie. 
Wyraził obawy co do 18% otrzymanych ankiet zastanawiając się czy jest to 
wynikiem nie wyegzekwowania wypełnionych ankiet przez dyrektorów szkół czy 
wynika ona z ignorancji co do ankiety ze strony rodziców. 
 
Pani Ewa Kamińska – Doradca Prezydenta Miasta Gdańska poinformowała, Ŝe 
ankieta była dobrowolna. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zgodził się z powyŜszym 
stwierdzeniem, aczkolwiek Ŝe wynik nie jest dobry. Powiedział m.in. Ŝe są szkoły, 
które nie przekazały Ŝadnej wypełnionej ankiety i zapytał się czy w tych szkołach 
nie ma Ŝadnej osoby, która chciałaby dobrowolnie wypełnić ankietę. Poddał pod 
wątpliwość czy zrobiono wszystko, aby otrzymać te informacje. Podsumowując 
stwierdził brak podstawowej wiedzy u mieszkańców. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zasugerowała, Ŝe moŜe 
szczepienia przeciw HPV nie są dla gdańszczan problemem. Zaproponowała, aby 
jednak zacząć od edukacji. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zwróciła uwagę, Ŝe na podstawie innych materiałów dotyczących aktywności 
rodziców w szkole wynika, Ŝe około 40% rodzice sporadycznie angaŜują się w Ŝycie 
szkoły, a 18% zwrot ankiet jest dobrym wynikiem. 
 

PUNKT 11 
Wnioski Komisji do budŜetu Miasta Gdańska na 2017 rok. 
 
Radna Beata Dunajewska - Przewodnicząca Komisji zaproponowała następujące 
wnioski do budŜetu Miasta Gdańska na 2017 rok: 

1. zarezerwowanie środków finansowych na szczepienia przeciw wirusowi HPV 
wraz z kampanią edukacyjną 

2. o zwiększenie, a w przypadku braku moŜliwości pozostawienie na tym samym 
poziomie, środków na finansowanie programu zdrowotnego „6-10-14 dla 
Zdrowia” 

3. zarezerwowanie środków finansowych na wdroŜenie systemu ułatwienia 
dostępu osobom niepełnosprawnym do Filii Gdańskiej Wojewódzkiej  
i Miejskiej Biblioteki Publicznej w Gdańsku 

4. zarezerwowanie środków finansowych na remont windy w Niepublicznym 
Zakładzie Opieki Zdrowotnej „Przychodnia Brzeźno” 
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Dyskusja: 
 
Radny Piotr Czauderna – członek Komisji poinformował, Ŝe odbył rozmowę  
z Dyrektor Pomorskiego Oddziału Wojewódzkiego NFZ, która wyraziła swoją 
gotowość do spotkania w celu omówienia moŜliwości utworzenia przychodni 
lekarskich w dzielnicach Gdańska, w których jest ich brak. Zaproponował 
zaproszenie pani Dyrektor na posiedzenie Komisji. 
 
Podczas posiedzenia Komisji w dniu 26 kwietnia br. przyjęto wniosek do 
Prezydenta Miasta Gdańska z prośbą o zorganizowanie spotkania z udziałem 
przedstawicieli Narodowego Funduszu Zdrowia, członków Komisji oraz 
przedstawicieli przychodni lekarskich znajdujących się w sąsiedztwie dzielnic, 
których dotyczy problem braku placówek opieki zdrowotnej w celu omówienia 
moŜliwości utworzenia Podstawowej Opieki Zdrowotnej. PowyŜszy wniosek spotkał 
się z pozytywną odpowiedzią, natomiast spotkanie ma się odbyć w terminie 
późniejszym.  
 
W związku z tym, iŜ nie było więcej pytań w dyskusji. Przystąpiono do głosowania 
nad przyjęciem wniosków do budŜetu Miasta na 2017 rok. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

1. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG zwraca się z wnioskiem 
do Pana Prezydenta o zarezerwowanie w budŜecie Miasta Gdańska na 2017 
rok środków finansowych na szczepienia przeciw wirusowi HPV wraz  
z kampanią edukacyjną dotyczącą powyŜszych szczepień. Źródłem 
finansowania powinien być BudŜet programów prozdrowotnych na lata  
2017-2020.  

 
PowyŜszy wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za” - WNIOSEK NR 22-
07/21/6/2016 (załącznik nr 14 do protokołu). 
 

2. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG zwraca się z wnioskiem 
do Pana Prezydenta o zwiększenie, a w przypadku braku moŜliwości 
pozostawienie na tym samym poziomie, środków w budŜecie Miasta Gdańska 
na 2017 rok przeznaczonych na finansowanie programu zdrowotnego „6-10-
14 dla Zdrowia”. 

 
PowyŜszy wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za” - WNIOSEK NR 22-
07/22/7/2016 (załącznik nr 15 do protokołu). 
 

3. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG zwraca się z wnioskiem 
do Pana Prezydenta o zarezerwowanie w budŜecie Miasta Gdańska na 2017 
rok środków na remont windy w Niepublicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej 
„Przychodnia Brzeźno” przy ul. Gałczyńskiego 6 w Gdańsku.  

 
PowyŜszy wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za” - WNIOSEK NR 22-
07/23/8/2016 (załącznik nr 16 do protokołu). 
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4. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG zwraca się z wnioskiem 
do Pana Prezydenta o zarezerwowanie w budŜecie Miasta Gdańska na 2017 
rok środków na wdroŜenie systemu ułatwienia dostępu osobom 
niepełnosprawnym do Filii Gdańskiej Wojewódzkiej i Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Gdańsku przy ul. Mariacka 42. 

 
PowyŜszy wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za” - WNIOSEK NR 22-
07/24/9/2016 (załącznik nr 17 do protokołu). 
 
Komisja przystąpiła do obradowania kolejnego punktu w porządku obrad.  

 
PUNKT 12 

Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radna Beata Dunajewska - Przewodnicząca Komisji poinformowała, Ŝe zamierza 
złoŜyć rezygnację z członkostwa w Gdańskiej Radzie Działalności PoŜytku 
Publicznego i poprosiła członków Komisji o przemyślenie kwestii objęcia 
członkostwa w Radzie. 
 
Nie było więcej spraw, ani korespondencji, na tym posiedzenie zakończono.  
Godz. 18:30.   

 

 

Przewodnicząca  
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 

Rady Miasta Gdańska 

 
Beata Dunajewska 

 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 


